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Protokół nr 06/04/2005 
Z posiedzenia nadzwyczajnego Komisji Dora źnej do Prac 

nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym Miasta Gda ńska     
na lata 2005 – 2009 

Wspólnie z Komisj ą Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta  
Gdańska 

w dniu 23 sierpnia 2005 roku o godz. 15.00 
w sali Herbowej - 208 

 Nowego Ratusza w Gda ńsku, przy ul. Wały 
Jagiello ńskie 1. 

 
 

Obecni: wg zał ączonej listy obecno ści. 
Tadeusz Mękal – Przewodniczący Komisji  Rozwoju Przestrzennego– 
przywitał wszystkich na posiedzeniu komisji. Poinformował, Ŝe Pan Prezydent 
Miasta Gdańska w terminie ustawowym, przekazał Radzie Miasta projekt 
uchwały dotyczący zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2005 -
2005 i w związku z tym, Ŝe tym projektem powinny zająć się dwie komisje: 
Rozwoju Przestrzennego i Doraźna do prac nad WPI, zaproponował, aby 
Komisja Rozwoju Przestrzennego dokonała zmiany w porządku posiedzenia i 
w punkcie 1 wprowadziła druk 1590. Pierwszy punkt procedowany byłby 
wspólnie, jako wspólne posiedzenie Komisji Rozwoju Przestrzennego z 
Komisją doraźną do prac nad WPI. 
 
 
Komisja Rozwoju Przestrzennego jednogłośnie– 4 głosami za, przyjęła zmiany 
do porządku obrad. 
 
Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji Doraźnej do prac nad WPI. 
Otworzył juŜ wspólne posiedzenie komisji i zapytał, czy członkowie komisji 
mają do wniesienia jakieś uwagi, co do zaproponowanego porządku 
posiedzenia. 
Uwag nie było, więc poddał pod głosowanie następujący porządek posiedzenia: 
  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 
Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2005-
2009 – druk nr 1590. (obradowanie wspólnie z Komisją 
Rozwoju Przestrzennego) 

Referuje – przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
PowyŜszy porządek Komisja Doraźna do prac nad WPI przyjęła jednogłośnie -    
4 głosami za. 
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PUNKT 1 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2005-2009 – druk nr 
1590 
 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Omówił projekt uchwały zawarty w druku 1590. Powiedział przede wszystkim, 
Ŝe zmiana w WPI dotyczy pięciu zadań drogowych, realizowanych przez Zarząd 
Dróg i Zieleni. Zadania te zostały przyspieszone w wyniku zwiększenia 
środków inwestycyjnych, czyli przesunięte ich rozpoczęcie z lat przyszłych na 
ten rok. Do zadań tych naleŜą: przebudowa ulicy Spacerowej, przebudowa 
skrzyŜowania ul. Kartuskiej i Nowatorów, przebudowa ulic Świętokrzyska, 
Platynowa, Małomiejska, modernizacja mostu drogowego nad fosą Twierdzy 
Wisłoujście i modernizacja wiaduktu nad torami „Błędnik’ oraz przebudowa 
torów tramwajowych i sieci tramwajowych na ul. Marynarki Polskiej. 
Następnie omówił zadania drogowe, rozpoczynając od ostatniego 
wymienionego. Powiedział między innymi, Ŝe w trakcie przygotowywania 
projektu, jeszcze 2,3 lata temu dokumentacji technicznej na modernizację ul. 
Marynarki Polskiej, na którą miasto otrzymało grant komisji europejskiej, 
poniewaŜ nie planowano wówczas grantów, zaprojektowano te przebudowę w 
ten sposób, Ŝeby modernizacji dokonać w ciągu ulic, czyli pasy jezdne ruchu 
kołowego oraz wszystkie skrzyŜowania. Natomiast nie planowano przebudowy 
odcinków prostych między skrzyŜowaniami, przyjmując, Ŝe w tej sytuacji 
finansowej muszą one poczekać. W momencie, kiedy miasto otrzymało z 
Ministerstwa Infrastruktury dotację subwencji drogowej, zaproponował 
rozwiązania takie, Ŝeby równolegle z projektem europejskim, który obejmuje 
modernizację ul. Marynarki Polskiej bez prostych odcinków torów, dokonać 
jednocześnie za tą subwencję modernizację tych odcinków prostych. 
Skutkowałoby to tym, Ŝe po realizacji tych dwóch projektów, zmodernizowana 
zostałaby nie tylko część związana z ruchem kołowym, ale równieŜ w pełni ta, 
która obejmuje tory tramwajowe i w rezultacie kompletnie cała ul. Marynarki 
Polskiej. 
Po sporządzeniu dokumentacji i wyliczeń, okazało się kwoty te muszą zostać 
zwiększone ze względu na wprowadzenie tego dodatkowego zakresu zadań. 
Dodał takŜe, Ŝe to zwiększenie nie dotyczy tegorocznego budŜetu, lecz 
przyszłorocznego, poniewaŜ na te wszystkie zadania prowadzone są w tym roku 
przetargi i zadania przechodzą na rok przyszły. 
Omówił następnie pozostałe 4 zadania drogowe, wymieniając wysokość 
środków na poszczególne zadania. 
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Panowie: 
Marek Bumblis oraz Tadeusz Mękal 
Otworzyli dyskusję. 
 
Z Komisji Doraźnej do prac nad WPI zgłosili się: 
Małgorzata Chmiel, Władysław Łęczkowski, ElŜbieta Grabarek-Bartoszewicz. 
 
Z Komisji Rozwoju Przestrzennego zgłosiła się Danuta Putrycz 
  
Małgorzata Chmiel – członek Komisji Doraźnej do prac nad WPI  
Zapytała o powiększenie środków na ul. Spacerową, poniewaŜ dotarły do niej 
informacje, Ŝe to spowoduje przesunięcie tejŜe inwestycji. Zapytała równieŜ 
dlaczego nie został jeszcze ogłoszony przetarg na tą inwestycję, skoro 3 trzy 
miesiące temu dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni powiedział jej, Ŝe jest 
wystarczająca ilość środków. 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe po zakończeniu pierwszego etapu ul. Spacerowej, ZDiZ dokonał 
ponownego przeliczenia kosztorysów drugiego etapu, poniewaŜ poprzednie były 
z zeszłego roku i trzeba je było uaktualnić zgodnie z cenami tegorocznymi. Te 
przeliczenia Wydział Programów Rozwojowych otrzymał pod koniec sierpnia. 
Powiedział równieŜ, Ŝe formalnie nie moŜna ogłosić zamówienia publicznego, 
jeŜeli nie ma zgody Rady Miasta i nie ma pokrycia w budŜecie miasta lub WPI 
na realizowaną inwestycję. W związku z powyŜszym, na najbliŜszej sesji, czyli 
25 sierpnia, jeśli Rada wyrazi zgodę, to 10 minut po wyraŜeniu zgody wydział 
zleca opublikowanie w prasie ogłoszenia. 
 
Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Powiedział, Ŝe ma nadzieję, Ŝe te 8 mln zł. w 2005 roku na te nakłady, są 
zagwarantowane. W związku z tym, na II etap zabrakło około 4,5 mln zł. i o to 
chodzi, aby za te pieniądze II etap rozpocząć. Zapytał, z czego te środki będą 
pochodziły, skoro WPI do roku 2008 jest przyjęty? Zapytał takŜe o zadanie – 
przebudowa skrzyŜowania Małomiejska, Świętokrzyska, Platynowa i 
Wawelska, czy Ŝeby tą inwestycję w 2006 roku skończyć, nakłady się 
zwiększają, czy są te same? 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, podkreślając, Ŝe nakłady na przebudowę tego skrzyŜowania 
zwiększają się o 2 502 tys. zł. Jeśli chodzi o źródło pochodzenia tych środków, 
to zwrócił się do Wydziału Finansowego o sporządzenie wstępnej wersji 
prognozy finansowej z jednoznacznym zapytaniem, czy kwota zwiększeń na 
2006 rok mieści się w tej prognozie. Wynika to z tego, Ŝe w tej chwili trwają 
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prace nad planem na 2006-2010 i nie moŜna wykonywać Ŝadnych ruchów przed 
wprowadzeniem nowego WPI w miesiącu październiku, czyli przed 
przedłoŜeniem radnym listy. Wydział Finansowy potwierdził, Ŝe w prognozie na 
przyszły rok moŜna zwiększyć te środki o łączną kwotę 13 mln. zł., co jest 
łączną kwota zwiększeń na przedstawione wcześniej 5 projektów. Więc nie ma 
Ŝadnej sytuacji, w której zadania byłyby przesuwane bądź usuwane w WPI. 
 
Danuta Putrycz – członek Komisji Rozwoju Przestrzennego 
Zapytała o termin rozpoczęcia prac na skrzyŜowaniu Małomiejska, 
Świętokrzyska, Platynowa, Wawelska, a takŜe o termin rozpoczęcia prac na 
Armii Krajowej do obwodnicy i czy to będzie w tym roku. 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiadając na pierwsze pytanie, to jeśli zapadnie pozytywna decyzja radnych 
na najbliŜszej sesji, to tego dnia jest ogłaszany przetarg i od tego dnia są 52 dni 
na rozstrzygnięcie przetargu. Czyli umowa powinna być podpisana pod koniec 
października lub na początku listopada br. Jest jednak pewne 
niebezpieczeństwo, związane z sytuacją na rynku, poniewaŜ gro firm z 
premedytacją oprotestowują przetargi po to, aby odsunąć inwestycje w czasie. 
Jeśli chodzi o ul. Armii Krajowej, to przetarg jest juŜ ogłoszony, dlatego, Ŝe 
umowa podpisana została pod koniec czerwca. W tej chwili przetarg jest w 
trakcie realizacji. 
 
ElŜbieta Grabarek – Bartoszewicz – członek Komisji Doraźnej do prac nad 
WPI 
Zapytała o inwestycję na ul. Spacerowej, czy dobrze zrozumiała, Ŝe 90 % prac 
jest wykonanych? 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe nie, I etap obejmuje około 40 % długości tej ulicy. 
 
ElŜbieta Grabarek – Bartoszewicz – członek Komisji Doraźnej do prac nad 
WPI 
Zapytała takŜe o budowę szkoły w dzielnicy Ujeścisko, poniewaŜ były 
zapewnienia, takŜe od pana Szpaka, Ŝe realizacja tej inwestycji będzie 
przyspieszona. W związku z powyŜszym, zapytała takŜe, jak to się przekłada na 
konkretne kwoty, na wdroŜenie tego zadania w przyszłym roku. 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe wszystko wskazuje na to, Ŝe budowa szkoły w dzielnicy 
Ujeścisko fizycznie rozpocznie się na wiosnę przyszłego roku. We współpracy  
z DRMG przedstawią pani radnej, przygotowany harmonogram realizacji 
obiektu szkolnego. Jest on rozłoŜony w ten sposób, Ŝeby sukcesywnie oddawać 
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pełne bloki dydaktyczne. W nowym projekcie WPI budowa szkoły rozpoczyna 
się w 2006 i zakończenie budowy jest w 2008 roku.  
 
Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji Doraźnej do prac nad WPI. 
Zaproponował, aby pan dyrektor na najbliŜszym posiedzeniu komisji 
przedstawił szczegółową informację na temat budowy tej szkoły, poniewaŜ jest 
to przedmiotem szczególnego zainteresowania zarówno komisji, jak i 
wszystkich radnych. 
 
Małgorzata Chmiel – członek Komisji Doraźnej do prac nad WPI  
Zapytała, czy przesunięcie tych środków nie spowoduje przesunięcia realizacji 
ul. Wodnika? Czy to ma jakikolwiek wpływ? Czy wszystko związane z 
inwestycją na ul. Wodnika jest realizowane tak, jak zostało zapisane w budŜecie 
miasta i w WPI? 
 
Krzysztof Rudziński – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, Ŝe wszystko jest realizowane zgodnie z zapisami. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było, a 
 
Panowie: 
Marek Bumblis oraz Tadeusz Mękal 
 Zaproponowali, aby jako pierwsza – Komisja Doraźna do prac nad WPI 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
W związku z powyŜszym Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji 
Doraźnej do prac nad WPI poddał pod głosowanie projekt uchwały, zawarty 
w druku nr 1590. 
 
Komisja Doraźna do Prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu 
nadzwyczajnym, zwołanym w dniu 22 sierpnia 2005 roku rozpatrzyła 
projekt uchwały w sprawie  - zmiany  Planu Inwestycyjnego Miasta 
Gdańska na lata 2005 – 2009 – druk Nr 1590 

 
 

Po wnikliwej analizie i dyskusji,  Komisja jednogłośnie  - 6 głosami  
za – powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 
 
 
 



 6 

Następnie powyŜszy projekt zaopiniowała Komisja Rozwoju Przestrzennego. 
 
Po czym, 
Marek Bumblis – Przewodniczący Komisji Doraźnej do prac nad WPI. 
Zamknął wspólne posiedzenie komisji. 
 
 
Protokolant 
 
Katarzyna Kosatka     Przewodniczący 
 
         Barek Bumblis  
 


